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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Rogán Antal, Miniszterelnöki Kabinetirodát vezető 
miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Milyen segítséget nyújt a kormány a magyaroknak, 
hogy egyfelől tudjanak nyaralni, másfelől a vendéglátásban dolgozók el tudják tartani a 
családjukat?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A vg.hu portálon megjelent „Ezt jól kifőzték: hét elején inkább ki sem nyitnak az éttermek, mert
nem jut elég vendég minden napra„ című cikk szerint csökkentett nyitvatartással, szabadnapokkal,
óvatosan tervezett munkaerő-kapacitással indult a nyár a hazai vendéglátóhelyeken:

„A  hét  eleji  forgalom  csökkenésében  érzik  a  fizetőképes  kereslet  mérséklődését  a  hazai
vendéglátóhelyeken,  ahol  emiatt  a  hét  első  vagy  mindkét  napját  szabadnappá  teszik,  hogy  a
legnagyobb költségen,  a  béreken,  illetve a szükséges munkaerőn spórolni  tudjanak – mondta a
Világgazdaság érdeklődésére Kovács László, a Magyar Vendéglátó Ipartestület (MVI) elnöke.

Sok helyen, ahol a vasárnap este sem tartozik a forgalmas időszakok közé, ekkor sem nyitnak már
ki, és vannak olyan üzletek, ahol nemcsak komplett napok kihagyásával, hanem a hétköznapokat
érintő nyitvatartási idő csökkentésével is védekeznek a felesleges kiadások ellen. 

Elterjedt,  hogy  szűkítik  a  konyhai  üzemidőt,  hogy  például  csak  este  kilencig  vesznek  fel
ételrendelést,  a  szakácsok  munkaidejét  igyekeznek  így  csökkenteni.   A  vendéglátós  ipartestület
elnöke  szerint  továbbra  is  nem  kevés  olyan  hely  van,  ahová  csak  foglalással  lehet  a
csúcsidőszakban helyet kapni, de a jól menő helyek száma összességében csökkent.

(…)

A 2022-es forgalom a 2019-eshez, a valaha mért legmagasabb vendéglátós nettó forgalomhoz, az
1400  milliárd  forinthoz  képest  –  változatlan  áron,  tehát  az  infláció  hatásától  megszűrve  –



mindössze 4 százalékkal maradt el. Mindezt 10 ezerrel kevesebb emberrel értek el a szálláshely-
szolgáltatókkal együtt 2019-ben még 185 ezer főt foglalkoztató piacon.

Ugyanakkor  az  étlapi  árakban  nem  tudják  érvényesíteni  az  indokolt  költségnövekedést  az
éttermekben, mert félnek attól, hogy elvesztik a vendégeiket.

A magyarországi vendéglátás árai még mindig 30-50 százalékkal vannak a nyugat-európai átlag
alatt, miközben az alapanyag helyenként külföldön olcsóbb. Itthon csak a bérköltség alacsonyabb a
nyugat-európainál, de ez is egyre kevésbé jellemző, és az energiaárak is kiegyenlítődtek már.”

 

Kérdezem Önt:

Milyen segítséget nyújt  a kormány a magyaroknak, hogy egyfelől tudjanak nyaralni, másfelől a
vendéglátásban dolgozók el tudják tartani a családjukat?

 

Budapest, 2023. július 13.

 

Tisztelettel:

Dr. Vadai Ágnes

Demokratikus Koalíció

 

2 


